
Διαχείριση αποβλήτων στη χώρα pas
Βασική η εισαγωγή συστήματος πληρώνω όσο πετάω

Η διαχείριση των αποβλήτων δεν είναι
και τόσο πολύπλοκη όταν υπάρχει πολιτική

απόφαση θέληση και συντονισμός της
πολιτείας των Τοπικών Αρχών των επιχειρήσεων

και των πολιτών ήταν το μήνυμα
που έστειλε η Επίτροπος Περιβάλλοντος
Ιωάννα Παναγιώτου σε χαιρετισμό της
στην ημερίδα του ΕΤΕΚ με θέμα Παρόν
και μέλλον στη διαχείριση αποβλήτων στην
Κύπρο

Η κα Παναγιώτου σημείωσε ότι η εισαγωγή

συστήματος πληρώνω όσο πετάω
αποτελεί τη βασική αρχή εφαρμογής για
υλοποίηση των τοπικών προγραμμάτων

Πρόσθεσε ότι σημαντική για τη βιωσιμότητα
των συστημάτων παραμένει η ανάγκη

ύπαρξης υποδομών επεξεργασίας και τελικής

διάθεσης καθώς και η χρήση τεχνολογιών

Πρόσθεσε ότι όπως περιγράφεται
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή η αλλαγή
προϋποθέτει τη στροφή από το μοντέλο
προμήθεια παραγωγή κατανάλωσπ και

απόρριψη σε ένα μοντέλο που βασίζεται
στο τετράπτυχο επαναχρησιμοποίηση
επισκευή ανακαίνιση και ανακύκλωση

Ο ρόλος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης σε
αυτή τη μεγάλη προσπάθεια είναι σημαντικός

και πολυδιάστατος Τα συστήματα διαχείρισης

και ανακύκλωσης δεν μπορούν
κατά την άποψή μου να έχουν οριζόντια
εφαρμογή αλλά θα πρέπει να είναι

προσαρμοσμένα

στις τοπικές ιδιαιτερότητες και
ανάγκες είπε η Επίτροπος

Αναφερόμενη σε στοιχεία είπε ότι η παραγωγή

αστικών αποβλήτων στην Κύπρο
παραμένει σημαντικά υψηλότερη από τον
μέσο όρο της EE το 2017 637 έναντι περίπου

487 kg/έτος/κάτοικο
Μετά από μείωση για μερικά έτη ο

όγκος άρχισε και πάλι να αυξάνεται από το
2014 και εντεύθεν

Στην Κύπρο πρόσθεσε παρατηρήθηκε
μείωση της υγειονομικής ταφής και ελαφριά

αύξηση της ανακύκλωσης και της λι
πασματοποίησης Παρ όλα αυτά καταλήγει
σε χώρους υγειονομικής ταφής το 76
έναντι του 24 που είναι ο μέσος όρος για
την EE Το 16 των αποβλήτων ανακυκλώνεται

ενώ σε αυτό περιλαμβάνεται και
ποσοστό λιπασματοποίησης 2 Ποσοστό
πολύ χαμηλότερο από τον μέσο όρο της EE
46 Εξήγησε επίσης ότι παρά τη σταθερή

μείωση κατά την περίοδο 2009-2014 το
ποσοστό υγειονομικής ταφής αυξήθηκε και
πάλι το 2016

Η Κύπρος είπε θα πρέπει να πραγματοποιήσει

σημαντική επένδυση στην ανακύκλωση

και τη χωριστή συλλογή κατά τα
επόμενα έτη ώστε να επιτύχει το στόχο του

2020 για αύξηση σε 50 του ποσοστού
ανακύκλωσης Η αλήθεια των αριθμών
είναι εκεί και περιγράφει το πρόβλημα και
την πρόκληση μαζί σημείωσε

Πρόσθεσε ότι η EE εδώ και χρόνια έχει
θέσει στόχους έχει δημιουργήσει χρηματοδοτικά

εργαλεία και καθοδηγεί και ταυτόχρονα

ελέγχει την υλοποίηση των στόχων
μέσω της εφαρμογής συγκεκριμένων μέτρων

Η κα Παναγιώτου ανέφερε ότι πρωτίστως

θα πρέπει να υπάρξουν πρακτικές και
πολιτικές που θα μειώνουν τα στερεά απόβλητα

μέσω της βιώσιμης κατανάλωσης Σε
δεύτερο στάδιο σημείωσε η διαλογή στην
πηγή και η προώθηση τοπικών προγραμμάτων

ανακύκλωσης και κομποστοποίη
σης αποτελεί την οικονομικότερη και την
περιβαλλοντικά και κοινωνικά φιλικότερη
προοπτική
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